

ABSTRACT

DEIXIS ANALYSIS IN THE FRENCH SONG LYRICS FROM THE ALBUM MINI WORLD BY INDILA

By

Mutia Yulisma

The purpose of this study was to analyze deixis in the French song lyrics from the album Mini World by Indila and its implications for learning French. This study uses a qualitative descriptive method with data sources from the song lyrics in the album Mini World by Indila. The data used are words or sentences that focus on deixis especially personal deixis, spatial deixis, temporal deixis found in the song lyrics. The data collection technique used is the tapping technique. After the tapping technique is carried out both in writing and orally, the next step is to use an advanced technique, namely listening and speaking freely (LSF/SBLC). Based on the results of the study, 464 data were found. The implications of this study can be used as learning materials for French for the public (tout public) or in pragmatics courses.

Keywords: French, Pragmatics, Deixis

RÉSUMÉ

ANALYSE DE LA DEIXIS DANS LES PAROLES DES CHANSONS EN FRANÇAIS DE L'ALBUM MINI WORLD INDILA

Par

Mutia Yulisma

L'objectif de cette étude était d'analyser les deixis dans les paroles des chansons en français de l'album Mini World d'Indila, ainsi que ses implications pour l'apprentissage du français. Cette étude adopte une approche qualitative descriptive avec des données issues des chansons dans l'album Mini World d'Indila. Les données analysées concernent les mots et les phrases qui se concentrent sur l'utilisation de la deixis, à savoir la deixis personnelle, la deixis spatiale et la deixis temporelle dans les paroles des chansons de cet album. La technique de collecte de données employée est celle de la technique d'écoute. Une fois cette technique appliquée à la fois à l'écrit et à l'oral, l'étape suivante consiste en l'utilisation d'une technique avancée, à savoir l'écoute et la parole librement engagées (SBLC). Sur la base des résultats de l'étude, 464 occurrences ont été identifiées. Les implications de cette recherche peuvent servir de support d'apprentissage du français pour un large public ou être intégrées dans des cours de Pragmatique.

Mots clés : Français, Pragmatique, Deixis